
UMEÅ PASTORAT SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 

 

Församlingsrådet i Umeå landsförsamling 2021-03-04  
 

 

Plats och tid: Pexip-länk, kl. 18.00-20.00 

 

Beslutande: Stig Johansson     

                                                         Lars Sandberg 

 Maria Karlsson                                  

 Örjan Aronsson 

 Ewa Miller 

 Bo Glas  

 Malou Wirström fh 

 

Ersättare: Carina Aminoff 

 Carina Forsberg   

  

   

 

Övriga deltagande:  Lena Fagéus kh 

 Yulia Sveshnikova, sekreterare 

  

Utses att justera: Maria Karlsson 

 

Justeringens plats och tid: Backenvägen, 121, 11 mars, kl. 9:30 

 

Paragrafer: 1-10 

 

 

Underskrifter  ____________________________________  
 Sekreterare Yulia Sveshnikova 

 

  ____________________________________  
                   Justerande          Stig Johansson   

 

  ____________________________________  
 Justerande Maria Karlsson 

 

 

 

 

ANSLAG / BEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justering tillkännagiven genom anslag. 

 

Datum för anslags uppsättande: 2021-03-11 Datum för anslags nedtagande: 2021-03-13 

 

Förvaringsplats för protokollet: Prästgården, Backenvägen 121, Umeå 

 

Underskrift:  ____________________________________  
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Församlingsrådet i Umeå landsförsamling 2021-03-04  
 

Justerandes sign. 

 

  

  

 

 

 

§ 1 Inledning 

 

Församlingsherden inleder med bibelläsning. 

 

---------------------- 

 

§ 2 Justering 

 

Församlingsrådet beslutar: 

 

a) att utse Maria Karlsson till justerare  

 

b) att justeringen sker på Umeå landsförsamling torsdag den 11 mars kl. 9:30. 

 

----------------- 

 

§ 3 Fastställande av dagordning 

 

Örjan Aronsson föreslår att information angående konstverket ”Hopparen” ska ges. 

 

Församlingsrådet beslutar: 

 

Att fastställa dagordningen med tillägg av § 9d ”Hopparen” 

 

----------------------- 

 

§ 4 Föregående protokoll 

 

Församlingsrådet beslutar: 

 

Att lägga föregående protokoll till handlingarna. 

 

------------------------ 

 

§ 5 Utvärdering och svar på inkomna frågor (Bilagor: brev från Ewa och Örjan). 

 

Ordförande lyfter upp Ewa Millers och Örjans frågor (bilagor bifogas). Församlingsherde, 

Ordförande och Vice-ordförande svarar på frågor. 

 

Kh Lena Fagéus fortsätter med en samtalsrunda där alla får beskriva hur de upplevt arbetet i 

församlingsrådet under 2020, samt önskade förändringar framåt.  

 

Kh skickade med en fråga till var och en i församlingsrådet att ställa sig: 

Hur bidrar jag med tillit? Hur stödjer jag församlingsrådet med kärlek? 

 

 

------------------------ 
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Församlingsrådet i Umeå landsförsamling 2021-03-04  
 

Justerandes sign. 

 

  

  

 

§ 6 Statistik 2020 

 

Församlingsherden redogör för avvikelser från förväntat utfall under 2020 på grund av den 

rådande pandemin. Många verksamheter var inställda, medan delar genomfördes digitalt. 

 

 

Församlingsrådet beslutar: 

 

Att lägga Statistiken 2020 till handlingarna. 

 

------------------------ 

 

§ 7 Rapport från mötet med KR:s AU presidium angående Verksamhetsuppföljning 2020. 

 

Församlingsherden rapporterar från mötet med AU:s presidium gällande 

’Verksamhetsuppföljning 2020’utifrån de frågeställningar i anslutning till FIN som skickats ut. 

Minnesanteckningar från mötet förda av AU kommer att delges FR så snart de finns tillgängliga. 

 

------------------------ 

 

§ 8 Drängstugan 
 

Kh informerar om att planen är att uppbyggnaden av Drängstugan ska ske i år, med start i 

sommar. Arbetet med ritningar och upprättandet av ansökan om bygglov pågår. 

Församlingsrådets presidium kommer att ingå i en arbetsgrupp för att bevaka församlingens 

intressen/behov. 

 

 

 

§ 9 Information 

 

a. Verksamhetsuppföljning (utfall mot budget) 

FR noterar att församlingen ligger inom budgetram för aktuell period. 

 

b. Personal 

Rekryteringen av en församlingspedagog har pausats i nuvarande läge med pandemi. 

En av prästerna har avslutat sin tjänst och vikarie är tillsatt fram till sommaren. 

 

c. Coronaläget 

En stor del av personalen har drabbats av Covid 19, alla så när som på 3 personer. 

Eftersom stora delar av verksamheten redan ligger nere har det varit möjligt att 

genomföra de verksamheter som ändå är igång med hjälp av vikarier där det behövts. 

 

d. Konstverket ”Hopparen” 

Församlingsherden informerar om att hon fått motta konstverket ”Hopparen” från Umeå 

stadsförsamling. Placering av konstverket ska ske i samråd med en landskapsarkitekt.  
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Församlingsrådet i Umeå landsförsamling 2021-03-04  
 

Justerandes sign. 

 

  

  

 

------------------------ 

 

§ 10 Delgivningar 

 

Protokoll: 

a. KR 210222, AU 210118 

         
Församlingsrådet beslutar: 

 

Att lägga delgivningarna till handlingarna. 

 

------------------------ 

 















































Ärenden till Umeå landsförsamlings församlingsråd. 

Till Presidiet för handläggning och beslut 

Julborden 

Med anledning av Folkhälsomyndighetens särskilda restriktioner för Västerbotten föreslår 

jag att presidiet för rådet ställer in planerna på en jullunch i samband med nästa 

sammanträde. Av samma skäl bör vi föreslå personalen att ställa in sitt julbord. Dessa 

evenemang kan ske senare när restriktionerna släpps. 

För Församlingsrådet. Ordförandens lämplighet. 

Vid diskussioner kring frågan om överförande av Västerslättskyrkans verksamhet till vår 

församlings ansvarsområde var jag tydlig med att jag önskade en bättre information och 

noggrannare konsekvensanalyser. Ärendet är en sammantagen helhet eftersom det ena är 

en förutsättning för det andra. Ordföranden har – av en för mig okänd anledning – valt att 

bortse från det. I stället skapas det problemfrågor kring att jag yttrat mig. 

I mailkonversationen blev jag då anklagad för att ha yttrat mig om ordförandens lämplighet 

enligt ett mail till mig. Som ledamot begär jag respekt för mina åsikter av ordföranden. Vid 

senaste sammanträdet blev jag tystad på samma sätt. Jag vill ha detta förklarat och utrett så 

att ärendet genomlyses på ett konstruktivt sätt. Jag önskar också att vi vid våra 

sammanträden ska få yttra oss fritt även om vi missar att vara träffsäkra i ämnesfrågan. Ska 

vi vara rädda för att yttra oss? Samtalet bör vara öppet.  

När har jag ifrågasatt ordföranden?, när har jag yttrat mig om jäv? – av vilken orsak tar 

ordföranden upp detta med mig enskilt i ett mail? Har jag fritt fått yttra mig fritt? – Jag 

tycker inte det. 

Se följande utdrag ur mailet: 

”Frågan om Västerslättskyrkan ligger inte, och har aldrig legat 
på ”vårt bord”! 
Det valde du att ignorera, och av respekt för att du lagt ned jobb på att förbereda dig 
med t.ex. din text som du delade ut, lät jag dig framföra dina argument, som i och för 
sig inte hade med ärendet att göra. 
Att du och Ewa sedan ville recensera Fullmäktiges resp. Kyrkorådets beslut och 
påpeka hur bristfälliga deras underlag varit hade heller inget med 
ärendet ”Verksamhetsutveckling- Väst på stan” att göra. Det har inte frågan om min 
ev. jäv. eller lämplighet som ordförande heller. 
Frågan om min lämplighet som ordförande får prövas i särskild ordning. 
I vårt protokoll kommer jag bara acceptera noteringar som rör det angivna 
ärendet ”Verksamhetsutveckling - Väst på stan”. 
Ett tips är, om du inte accepterar fullmäktiges beslut om avyttring av 
Västerslättskyrkan, att du skickar en motion till kommande fullmäktigesammanträde.” 
 



Bilaga: Brev 

Hej! 

Ordföranden har i ett personligt brev till mig meddelat att ärendet jag vill ta upp i församlingsrådet inte 

kommer att behandlas. Motiveringen är att frågan om Västerslätt och Grisbacka är utagerad. Vill betona att 

mina frågor eller synpunkter aldrig egentligen handlat om Västerslätt. De handlar om informationsflödet, 

öppenheten, yttrandefriheten mm. 

Eftersom frågan om Västerslätt och Grisbacka endast har gjort synligt att friheten att yttra sig inte är 

självklar, så önskar jag ändå att frågan behandlas. Det handlar INTE om Grisbacka eller Västerslätt utan det 

handlar om hur vi kan yttra oss och hur informationen ska gå till. 

Vidhåller min begäran om att ärendet behandlas eftersom motiveringen till ett avslag inte gäller här. 

 

Ärende: Kommunikation och förhållningssätt vid våra möten i Församlingsrådet. Frågan om lyhördhet, 

kritik, öppenhet mm bör kunna behandlas i vår gemenskap. Frågor till presidiet och ordförande i det bör 

kunna besvaras.Jag har inte fått svar på mina frågor. 

MVH 

Örjan Aronsson 
 



 

Till församlingens presidiemöte med kopia till samtliga ledamöter 

 

Förslag på ärenden som bör tas upp i samband med Umeå lands församlingsråd 2020-11-26 

 

 Församlingsrådets avsatta tid anpassas efter de frågor som är aktuella så att alla får vara delaktiga 

och får känna sig hörda, sedda och får möjlighet att utföra sitt uppdrag. 

 

 Extra församlingsråd när viktiga frågor dyker upp, till exempel då vi ombeds yttra oss i någon viktig 

fråga inför ett möte. Vi bör alltid ha möjlighet till detta, på kort varsel,  då vi har valt och har tillgång till 

vår vice ordförande. 

 

 Protokoll skrivs vid Umeå lands presidiemöten, likt de som skrivs för Umeå stads presidiemöten. 

 

 Protokollens utformning görs mer transparenta och mer informativa. Viktigt för dem som inte kunnat 

närvara samt för övriga som har intresse av det arbete som sker i vårt församlingsråd. Frågan togs upp i 

protokoll 2020-01-30 § 9 med besked att ordföranden skulle återkomma. Under samma paragraf togs 

frågan upp om hur vi i rådet hanterar barnkonsekvensanalysen. Svar saknas ännu. 

 

 Enligt tidigare protokollsbeslut ska personer, från våra verksamheter, bjudas in vid varje möte för att 

berätta om sitt arbete. Detta för att hålla oss informerade och uppdaterade om den verksamhet som vi 

ska värna om. Detta sker inte idag. Det bör alltid finnas som en fast punkt på dagordningen. 

 

 Under punkten i kallelsen:  INFORMATION där bör församlingsrådet ges information om planerade 

möten med tex Pastoratet och övriga samrådsmöten. Vilka som avser delta och på detta sätt ge 

församlingsrådet möjlighet att via diskussion göra medskick och att då få utföra det uppdrag vi alla valts 

till att utföra.  

 

 

               /       2020-11-10  Ewa Miller 

 

 


